
Protokoll mellom Statnett og Energi Norge 

Endring av energiledd fra 1.september 2022 samt fastsettelse 
av tariffsatser for transmisjonsnettet for 2023 

Bakgrunn 

Statnett SF er som operator av transmisjonsnettet ansvarlig for utforming av og vedtak om 
tariffene gjeldende for transmisjonsnettet. Energi Norge er gjennom egen samarbeidsavtale 
gitt droftingsrett med hensyn til utforming av tariffene i transmisjonsnettet. 

Som folge av den ekstraordinaere kraftsituasjonen vi er inne i ble droftingsmotene i ar 
gjennomfort etter at styret har vedtatt tariffsatsene for 2023. Begrunnelsen for dette er at 
Statnett siden oktober 2021 har mottatt store flaskehalsinntekter. Dette har medfort at 
transmisjonsnettet har opparbeidet en betydelig merinntekt. Samtidig opplever 
nettselskapene sor for Midt-Norge (NO1, NO2, NO5) en betydelig okning i kostnader knyttet 
til energiledd overfor Statnett og til tap i eget nett. Statnett har i den forbindelse mottatt 
sterke signaler fra flere berorte nettselskaper om akutt behov for tariffreduksjoner fra 
overliggende nett ellers vil mange nettselskap matte sette opp sine tariffer vesentlig. Det var 
derfor behov for à fatte en rask beslutning som kan redusere Statnetts opparbeidede 
merinntekt og samtidig lette situasjonen for nettselskapene. Administrasjonen la derfor fram 
et forslag for styret om à sette prisen i energileddet til null fra 1.september 2022 og ut 2023. 
Videre foreslo vi à viderefore nullsats for fastleddet til forbruk i 2023. I forkant av styremotet 
gjennomforte Statnett en ringerunde med alle organisasjonene der de fikk anledning til ä 
komme med innvendinger til forslaget. 
Foreslätt endring i energiledd fra 1.september 2022 samt tariffsatser faste ledd 2023 ble 
vedtatt av styret i styremote 19. august 2022. 

Statnett SF og Energi Norge gjennomgikk i mote den 24.august 2022 bakgrunnen og 
grunnlaget for à sette energileddet til null fra 1. september 2022 samt underlag for beregning 
av tariffene for transmisjonsnettet for 2023. Under vises en oversikt over tallgrunnlaget samt 
ta bell som viser vedtatte tariffsatser for 2023. For sammenligningens skyld vises ogsä tall og 
satser som gjaldt for 2021 og 2022. 



Regnska pfPrognose mill kr 2021 2022 2023 
Regler inngkt 

Tillett inntekt 9 779 IO 908 12 551 
IR nettap 1449 3 836 4 297 
Tillatt inntekt - inkl tap 11 227 14 744 16 848 

Variable inntekter 
Flaskehalsinntektcr 5 658 21 400 20000 
Energiledd 1 193 I 060 o 
Andre inntekter 406 558 438 
Variable inntekter 7 256 23 017 20 438 

Faste arillledd 
Produscnter I 649 1 839 I 723 
Produsenter - paslag systemdrift 205 216 216 
Alminne lig forbruk 3 920 I 107 o 
Stort forbruk 607 166 o 
Reaktiv/ Fleks 128 35 35 
Faste tariffle dd 6 509 3 363 I 974 

Are ts MMI 2 538 11 636 5 564 

Saldo mer-/mindreinntekt 2021 2022 2023 
Saldo MMI I.I. 257 2 795 14 432 
Arets resultat 2 538 11 636 5 564 
Saldo MMI 31.12 2 795 14 432 19 995 

Tariffsatser 2021 2022 2023 
Produksjon oreWh 1.20 1.28 1,21 
Produksjon- systerndrif! orekWh 0,15 0,15 0,15 
Forbruk krkW 300 81 
Reaktiv e Ifekt kr/kVar 40 40 40 

) Gjenonsnit (325 krkW i perioden 1.1.-31.3, 0krkfra 1.4) 

*** 

Energi Norge sine kommentarer til endring av energiledd fra 1. 
september 2022 samt vedtatte tariffsatser for 2023 

I henhold til gjeldende Nettavtale skal det vere et droftingsmote i forkant av Statnetts àrlige 
fastsettelse av tariffen. Transmisjonstariffen for 2023 ble imidlertid besluttet av Statnetts styre for det 
pà forhänd planlagte droftingsmotet. Energi Norge synes det er uheldig at Statnett ikke oppfyller sine 
avtalemessige forpliktelser, men valgte likevel à gjennomfore motet som avtalt. Energi Norge 
etterlyste i forkant av motet dagsorden og sakspapirer. Disse ble forst presentert i motet, noe som vi 
opplevde som sent. 

Vi deler Statnetts oppfatning av at det har vaert en ekstraordiner situasjon med hoye 
flaskehalsinntekter for Statnett, og store mindreinntekter for nettselskaper. Energi Norge mener likevel 
det kunne vert en stor fordel om Statnett hadde avviklet droftingsmotene for vedtak av tariffen. Det at 
man ble orientert pa telefon ivaretar ikke hensikten med droftingsmotet. 

Vi deler synet pà at det var svaert onskelig à kunne betale flaskehalsinntektene raskere tilbake til 
kundene enn hva dagens regime legger opp til. Men Energi Norge pekte pà at Statnetts losning ikke 
var i henhold til nettselskapenes innspill fra i forkant. Det avdekkes fiere konsekvenser i ettertid som 
man ikke sà da beskjeden ble gitt. I motet redegjorde vi for nettselskapenes losning var et negativt 
fastledd for uttak, men fikk forstäelsen av at andre losninger var under vurdering av departementet. 

Det ble päpekt at vi oppfatter at Statnetts styres vedtak om a sette energileddet til null trolig var i strid 
med tariff forskriftens bestemmelser. Vi oppfatter at den usikkerhet som er skapt som folge av dette er 
uheldig. 



De store flaskehalsinntektene som folger av nettbegrensninger internt i Norge har medfart hoye
kostnader for forbrukere i Sor-Norge og svert lave kraftpriser for kraftprodusenter i Midt- og Nord
Norge. Nàr disse flaskehalsinntektene skal tilbakefores kunder i nettet burde man ogsà ha vurdert
hvordan kraftprodusenter i Midt- og Nord-Norge kunne tilgodeses. Statnett har hatt som prinsipp at
systemdriftskostnadene skal dekkes 50% av forbruk og 50% av produksjon. Nàr Statnett na setter
fastleddet for forbruk til null burde man ogsa sette tariffpslaget for systemdriftskostnader for
produsentene til null. Energi Norge viser for ovrig til var protokoll fra 2021 hvor man pápekte at en
rimelig andel av flakehalsinntektene skai inngä i underlaget for beregning av päslaget for systemdrift.

Energi Norge meldte igjen tilbake at vi er svaert kritisk og skuffet over hvordan Statnett valgte a
kommunisere til media styrets beslutning. Etter tilsvarendevere kommunikasjon i var erfarte vi at
sluttbrukerne oppfattet at nettleien ville reduseres for alle. Nettselskapene ble nedringt av frustrerte og
sinte kunder da dette ikke var tilfellet. A fa en slik situasjon igjen ville vaere svert uheldig for alle parter
i fornybarnaeringen. Vi var derfor svaert tydelige overfor Statnett om det kritisk viktige i at
kommunikasjon ble utformet slik at dette ikke kunne misforstas. Faktum var at Statnetts reduserte
nettleie kun ville bidra til at nettleien ville oke mindre enn forventet, i beste fall holdes stabil.

Pa tross av at det ble gitt bade skriftlige og muntlige innspill til Statnett gjennom flere direktorer, valgte
man à sende ut en pressemelding som lignet svert pà den fra i var. De forste reaksjonene var da
ogsà at nà gar nettleien ned for alle. Som resultat matte Energi Norge sende en kontrabeskjed til
pressen om at nettleien slett ikke ville ga ned. Dette bygger ikke tillitt til var naering.
Eksempler pá dette ble vist i motet. Nyhetsartikler for og etter Energi Norges dementi om at nettleien
ville gà ned.

Vi forventer at var oppgitthet og frustrasjon over Statnetts kommunikasjon formidles til Statnetts styre
pa et egnet tidspunkt. Vi og vare medlemmer mener at det ikke er akseptabelt à gi inntrykk av at
nettleien gar ned for sluttkunder etter at bâde Energi Norge og nettselskap gav fiere henvendelser til
Statnetts ledelse om at dette ville vaere svaert uheldig for alle parter.

Oslo, 2022
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For Energi Norge

Kristin H. Lind

Oslo 17.10.22




